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Protokół nr 44-02/2018 z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 20 lutego 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, 
było kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1504 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1503 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-
wychowawczej typu rodzinnego „Dom Wspólny Świat“ w Gdańsku –  
druk nr 1485 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2018 
roku – druk nr 1501 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany siedziby Specjalnego 

Ośrodka Rewalidacyjno-Wychowawczego dla Dzieci i Młodzieży z Autyzmem w 
Gdańsku poprzez zmianę nazwy ulicy z Dąbrowszczaków 28 na ul. Prezydenta 
Lecha Kaczyńskiego 28 w Gdańsku – druk nr 1506 

 
6. Prezentacja "Gdańskiej Koperty Życia" 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Czy sklepy szkolne sprzedają tylko zdrową żywność?  
 
8. Stan prac nad Modelem Równego Traktowania  
 
9. Nowe zasady przyznawania pozwoleń na sprzedaż alkoholu  

 
10. Interaktywna mapa punktów sprzedaży alkoholu – prezentacja 
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11. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1504 
 
Druk nr 1504 stanowi załącznik do protokołu z XLVIII sesji RMG z dnia 22 lutego 2018 
roku.  
 
Pani Iwona Śmiarowska – gł. specjalista w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków UM 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 44-02/203/03/2018 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1503 
 
Druk nr 1503 stanowi załącznik do protokołu z XLVIII sesji RMG z dnia 22 lutego 2018 
roku.  
 
Pani Iwona Śmiarowska – gł. specjalista w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków UM 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 2 głosami „za”, przy 4 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
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OPINIA  Nr 44-02/204/04/2018 
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-
wychowawczej typu rodzinnego „Dom Wspólny Świat“ w Gdańsku – druk nr 1485 
 
Druk nr 1485 stanowi załącznik do protokołu z XLVIII sesji RMG z dnia 22 lutego 2018 
roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

OPINIA  Nr 44-02/205/05/2018 
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2018 roku 
– druk nr 1501 
 
Druk nr 1501 stanowi załącznik do protokołu z XLVIII sesji RMG z dnia 22 lutego 2018 
roku.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o koszty dokarmiania 
kotów i sterylizacji.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor WGK odpowiedział, że na karmę dla kotów 
przeznaczono 100 tys. zł, natomiast na sterylizację 75 tys. zł.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji zapytał czy więcej wykonuje się 
kastracji kotów czy sterylizacji kotek.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor WGK odpowiedział, że tych zabiegów jest mniej 
więcej po równo.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

OPINIA  Nr 44-02/206/06/2018 
 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany siedziby Specjalnego Ośrodka 
Rewalidacyjno-Wychowawczego dla Dzieci i Młodzieży z Autyzmem w Gdańsku 
poprzez zmianę nazwy ulicy z Dąbrowszczaków 28 na ul. Prezydenta Lecha 
Kaczyńskiego 28 w Gdańsku – druk nr 1506 
 
 
Druk nr 1506 stanowi załącznik do protokołu z XLVIII sesji RMG z dnia 22 lutego 2018 
roku 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała dlaczego teraz trzeba 
zmieniać uchwałę, nie czekając na wyrok sądu w spr. zmiany nazwy ulicy.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
odpowiedział, że jest to jeden z podstawowych aktów, który organizuje pracę 
placówki i trzeba go było dostosować do zmiany nazwy ulicy.    
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –3  głosami „za”, przy 3 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

OPINIA  Nr 44-02/207/07/2018 
 
 
     PUNKT 6 
Prezentacja "Gdańskiej Koperty Życia" 
 
Pani Anna Cieplińska - Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia przedstawiła 
prezentację multimedialną.  
Wyjaśniła, że „Gdańska Koperta Życia” jest to zbiór podstawowych informacji o 
naszym stanie zdrowia oraz o aktualnie przyjmowanych lekach, jak również zawiera 
kontakt do rodziny. Karta jest przede wszystkim pomocna dla ratowników 
medycznych w sytuacji ratowania życia chorego. Podkreśliła, że obecnie trwa akcja 
promująca używanie Koperty Życia, zostało przeprowadzonych wiele szkoleń m.in. 
wśród pracowników MOPR aby wiedzieli jak pomagać podopiecznym wypełniać Karty. 
Celem akacji jest dotarcie do wszystkich mieszkańców Gdańska, aby każdy z nas miał 
przy sobie Kartę. Jeśli jest trzymana w domu, ustalono, że powinno być to jedno 
umowne miejsce, aby ratownicy nie tracili czasu na szukanie, i jest to lodówka.  
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Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji zapytał kto jest generatorem danych 
wrażliwych zapisanych w wersji elektronicznej karty.  
 
Pani Anna Cieplińska -  Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia odpowiedziała, że 
pacjent.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji dodała, że został już zakupiony 
defibrylator, który będzie do dyspozycji w Nowym Ratuszu.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 7 
Czy sklepy szkolne sprzedają tylko zdrową żywność?  
 
Pani Aleksandra Włoch – Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia wyjaśniła, że nadzór 
nad działalnością sklepików szkolnych określa rozporządzenie ministra zdrowia. W 
2015 roku wprowadzono zmianę, która bardzo ograniczała grupę produktów, które 
mogły być sprzedawane w sklepikach. Natomiast w 2016 roku wprowadzono 
rozporządzenie, które znosi jedynie używanie produktów z nadmiarem cukru. 
Dopuszcza się produkty z zawartością cukru maks. 15 /100 gram produktu. Sklepiki 
szkolne mają w ofercie również wiele zdrowych produktów np. jogurty naturalne.  
 
Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji – dodała, że również miała okazję 
wizytować szkolne sklepiki i okazało się, że wiele sprzedaje jeszcze słodycze, chipsy, 
słodkie bułki – tu zamawiane są mniejsze porcje dzięki czemu udaje się obejść 
kwestię ilości cukru. Natomiast nigdzie nie można kupić słodkich, gazowanych 
napojów. Przewodnicząca zasugerowała, że dobrym rozwiązaniem byłoby 
przyznawanie certyfikatu dla tych sklepików, które sprzedają tylko zdrowia żywność.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji zauważyła, że definicja zdrowej żywności 
jest dyskusyjna, bo dostępne w sklepach warzywa mogą zawierać chemię jeśli nie 
pochodzą z upraw ekologicznych, dlatego należy pamiętać, że „zielono nie zawsze 
znaczy zdrowo”.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu.  
 
 
     PUNKT 8 
Stan prac nad Modelem Równego Traktowania  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego oraz Pani 
Anna Strzałkowska – Uniwersytet Gdański przedstawili prezentację, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Poinformowali m.in., że celem modelu jest wypracowanie praktycznych 
rekomendacji do polityki miejskiej w zakresie przeciwdziałania dyskryminacji i 
wyrównania szans mieszkańców. W ramach zespołu zadaniowego prace realizowane 
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są w sześciu tematycznych grupach przesłankowych – dyskryminację ze względu na 
wyznanie, pochodzenie etniczne, płeć, wiek, niepełnosprawność, orientację 
seksualną. W zespole zasiadają przedstawiciele wydziałów UM i instytucji miejskich, 
organizacji pozarządowych, placówek oświatowych, kościoła i związków 
wyznaniowych. Prace nad modelem trwają w 6 grupach tematycznych. Zespół 
ekspertów inspiruje się w swoich pracach Europejską Kartą równości Kobiet i 
Mężczyzn.  Dodatkowo w modelu znajdują się rekomendacje z Panelu 
Obywatelskiego, dotyczącego równego traktowania, który odbył się w październiku. 
Zespół wypracował Wizję Różnorodnego Gdańska, który ceni różnorodność 
mieszkańców.  

Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyjaśnienie 
zarzutów o „laickość” dokumentu.  

Pani Barbara Borowiak – Wydział Rozwoju Społecznego UM wyjaśniła, że 
zaproszenie było wysyłane do wszystkich organizacji, zajmujących się 
przeciwdziałaniem dyskryminacji oraz do związków wyznaniowych w Gdańsku i 
wszystkich mniejszości etnicznych.  
 
Pan Piotr Olech  - Zastępca Dyrektora WRS  - dodał, że w zespole uczestniczą 
zarówno przedstawiciele kościoła katolickiego, jak i innych wyznań 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała jaka jest skala 
kontrowersyjności tego modelu w skali 1-10.  
 
Pan Piotr Olech  - Zastępca Dyrektora WRS  odpowiedział, że model na pewno 
będzie budził dyskusję i można się spodziewać trudnych rozmów na ten temat.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji wyraziła swoje obawy, że 
dyskusja skupi się przede wszystkim na tematyce dotyczącej orientacji seksualnej, 
natomiast równie ważne są chociażby tematy związane z dyskryminacją ze względu 
na wiek, czy niepełnosprawność.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 9 
Nowe zasady przyznawania pozwoleń na sprzedaż alkoholu  
 
Pani Barbara Starkiewicz – Kierownik Referatu Handlu w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej UM przedstawiła prezentacje multimedialną, która stanowi  
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała kiedy będzie 
konkretny harmonogram przedstawiony Radzie Miasta. 
 
Pani Barbara Starkiewicz – Kierownik Referatu Handlu w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej UM wyjaśniła, że w pierwszej kolejności trzeba będzie dać do 
zaopiniowania jednostkom pomocniczym więc ten czas się wydłuży. Wszystkie 
wydane pozwolenia będą obowiązywać przez ten czas, na który zostały wydane.   
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że taka sytuacja 
może wprowadzić pewien chaos, bo część będzie działała według starych zasad, a 
część według nowych.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji zapytał, czy pozwolenia jednorazowe 
będą wydawane np. na konkretną imprezę, czy na ilość dni.  
 
Pani Barbara Starkiewicz – Kierownik Referatu Handlu w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej UM odpowiedziała, że dotychczas tylko imprezy masowe mogły być 
obsługiwane tymi zezwoleniami cateringowymi, a w tej chwili będzie to niemożliwe. 
Zezwolenia jednorazowe są do dwóch dni.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu.  
 
     
     PUNKT 10 
Interaktywna mapa punktów sprzedaży alkoholu – prezentacja 
 
Pan dr Michał Brzeziński – Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku – przedstawił interaktywną mapę punktów 
sprzedaży alkoholu.  
Przedstawiając prezentację poinformował m.in., że celem stworzenia mapy było 
wprowadzenie punktów chronionych takich jak placówki oświatowe aby zobaczyć czy 
znajdują się w 30 metrowym buforze wolnym od sprzedaży alkoholu. Poinformował, 
że były plany wprowadzenia 50-metrowego buforu od punktów detalicznej 
sprzedaży, ale ustawodawca zakazał różnicowania detalu z gastronomią. 
Ustawodawca wpisuje szkoły jedynie jako miejsca gdzie nie można sprzedawać 
alkoholu, ale nie daje im bezpośredniej ochrony. Chcąc wprowadzić zakaz sprzedaży 
w ich pobliżu trzeba by było wygasić wiele zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Mapa 
pokazuje dokładnie ile takich potencjalnych konfliktów znajduje się w pobliżu szkół.   
Jest to narzędzie do prostej i szybkiej weryfikacji punktów sprzedaży alkoholu. 
Chcąc wprowadzić zakaz sprzedaży alkoholu w pobliżu placówek oświatowych 
zakładając bufor 300 metrowy trzeba by było wygasić pozwolenia w  1100 punktach.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji wyraziła swoje zdumienie z 
powodu chęci dużych miast do ograniczenia sprzedaży detalicznej  alkoholu po godz. 
22:00 na starówkach.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 11 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja jest przesyłana na bieżąco do członków Komisji droga elektroniczną.  
 
Nie było spraw bieżących i wolnych wniosków.  
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 



8 
 

Godz. 17:50.  
 
 
     Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
                  i Ochrony Zdrowia RMG 
 
              Beata Dunajewska  
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


